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Z á p i s 

 
z 18. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 27.05.2019 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 
RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Poskytnutí dotací na individuální účel 
4. Intervenční logika 2021 – 2027 (IZS – IROP) 
5. Zpráva o činnosti Horské služby Krkonoše za r. 2018 
6. Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a oddělení krizového  
    řízení KÚ KHK 
7. Různé 
8. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
18. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty Ing. Miroslava Pejška, plk. JUDr. Davida Fulku. brig. 
gen. Ing. Františka Mencla a pana Pavla Jirsu. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno 7 členů 
z 15, dodatečně se dostavili další 3 členové (v 15.10 h Ing. Šváb, v 15.25 h MUDr. Mašek, 
v 15.45 h Mgr. Lejsek), výbor byl usnášeníschopný. Předseda výboru uvedl, že zápis 17. jednání 
byl bez připomínek. 
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, do kterého byl doplněn bod Intervenční logika 
2021 – 2027 (IZS – IROP). Ověřovatelem zápisu byl navržen JUDr. PhDr. Zdeněk Ondráček, 
Ph.D., hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  8 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/18/82/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 18. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu JUDr. PhDr. Zdeňka Ondráčka, Ph.D. 

 
 
K bodu 3 
Poskytnutí dotací na individuální účel 
 
Členům výboru byly předloženy k projednání 2 žádosti Města Náchod na projekt Novostavba 
hasičské zbrojnice v Náchodě – dokončení a Obnova osobních ochranných pracovních 
prostředků pro JSDH Náchod a 1 žádost Města Kostelec nad Orlicí Termokamera pro hasiče 
v Kostelci nad Orlicí. Ing. Sobotka podal vysvětlující informace, v současné době nelze na 
jednotlivé žádosti využít dotační titul. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
2. hlasování: 
         Pro  8 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/18/83/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. projednal  

žádosti o dotaci Města Náchod a Města Kostelec nad Orlicí 
II. doporučuje  

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotací na individuální účely 
pro Město Náchod, na které budou uvolněny finanční prostředky v rámci II. změny 
rozpočtu Královéhradeckého kraje na rok 2019, a to na projekt: Novostavba hasičské 
zbrojnice v Náchodě – dokončení a projekt Obnova osobních ochranných pracovních 
prostředků pro JSDH Náchod 

III. doporučuje  
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na individuální účely 
pro Město Kostelec nad Orlicí, na kterou budou uvolněny prostředky z kapitoly 18 – 
zastupitelstvo kraje na rok 2019, a to na projekt Termokamera pro hasiče v Kostelci nad 
Orlicí 

 
 
K bodu 4 
Intervenční logika 2021 – 2027 (IZS – IROP) 
 
Jedná se o materiál MMR, který bude podkladem pro tvorbu obsahu nového programu IROP 
2021 – 2027. Tento materiál byl předložen k vyjádření Komisi Rady AKČR pro bezpečnost a 
Mgr. Červíček, který je jejím členem, požádal o zařazení do programu výboru pro informaci. 
Dotační oblast je zaměřena na zvýšení bezpečnosti, prevenci rizik a odolnost vůči katastrofám. 
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Probíhající klimatické změny mají za následek vyšší četnost mimořádných událostí, roste 
tendence výskytu i rozsahu hrozeb, jakými jsou např. terorismus, extrémismus, únik 
nebezpečných látek, kyberkriminalita, migrace. Cílem je, aby veřejná správa a složky IZS byly 
schopny adekvátně reagovat na nové hrozby, a to jak na personální úrovni, tak na úrovni 
technického vybavení.  Opatření budou směřovat ke zrychlení a zefektivnění pomoci, kterou 
veřejná správa a složky IZS obyvatelstvu poskytují. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
3. hlasování: 
         Pro  8 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/18/84/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

návrh Intervenční logiky 2021 – 2027 (IZS – IROP) 
 
 
 
K bodu 5 
Zpráva o činnosti Horské služby Krkonoše za r. 2018 
 
Náčelník Horské služby Krkonoše Pavel Jirsa prezentoval činnost horské služby za rok 2018. 
Připomněl, že Horská služba Krkonoše úzce spolupracuje se ZZS KHK i LK, s LZS KHK i LK, 
PČR, HZS, jednotlivými zdravotnickými středisky v obcích nebo GOPR. Zásahů v roce 2018 
bylo více než 3.400, největší zastoupení měly nehody při sjezdovém lyžování. Proběhlo i několik 
pátracích akcí, kde mimo jiné bylo využito dronů nebo pátracích psů. Kromě zásahových 
výjezdů má horská služba na starosti preventivní činnost. Jedná se např. o lavinovou prevenci, 
tyčové značení, přednáškovou činnost a různá školení. 
 
Diskuse: MUDr. Mašek, Ing. Sobotka, p. Jirsa 
 
Poukázáno na chybějící smluvní zajištění mezi Českou republikou a Polskem v oblasti 
zdravotnických zásahů, což je problematické jak pro ZZS, tak pro horskou službu. S dalšími 
okolními státy, jako např. s Německem nebo Rakouskem jsou dohody uzavřeny. V dané 
záležitosti se uskutečnilo již několik jednání, i za účasti KHK, bohužel bezvýsledných.  
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
4. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/18/85/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

informaci o činnosti Horské služby Krkonoše za r. 2018 
 
 
 
 
K bodu 6 
Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd ělení 
krizového řízení KÚ KHK 
 
Ředitel KŘP KHK plk. JUDr. Fulka krátce přiblížil cvičení Autobus 2019, bude připraveno 
vyhodnocení, podrobnou informaci podá na srpnovém jednání výboru MUDr. Seneta. Plk. JUDr. 
Fulka informoval o průjezdu americké armády Českou republikou, upozornil na složitou 
dopravní situaci u uzávěr z důvodu dopravních staveb (Náchod, Hořice) nebo problematické 
parkování v Adršpachu v době prázdnin a státních svátků. Aktuálně probíhají jednání s MmHK 
ohledně kamerového systému. K personální situaci uvedl, že v rámci kraje chybí policii 100 
příslušníků, probíhá náborová kampaň, její součástí je nabídka nástupních i průběžných bonusů. 
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., plk. JUDr. Fulka, p. Balcárek, Ing. Sobotka, MUDr. 
Mašek, Mgr. Zapletal, p. Podal, Mgr. Lejsek, p. Slezák 
 
V rámci diskuse hovořeno o systému motivace příslušníků policie, otevřena problematika 
přechodu pro chodce u autobusové zastávky v Královci, zmíněno jednání k D11 a D35 za účasti 
zástupců ministerstev, ŘSD, Města Náchod, KHK a dalších. 
 
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta se z pracovních důvodů z jednání výboru omluvil. 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl neměl pro členy výboru žádnou podstatnou informaci. 
 
Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek  informoval o plném personálním zajištění 
oddělení, o podílu odd. krizového řízení na zajištění Dne kraje nebo cvičení IZS, cvičení ORP - 
zajištění nezbytných dodávek v rámci krizového plánu.  
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
5. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/17/86/2019 
Výbor bezpečnostní 
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a oddělení 
krizového řízení 
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K bodu 7 
Různé 
 
P. Podal informoval o podání návrhu na udělení státního vyznamenání MUDr. Maškovi 
v oblasti bezpečnosti občanů, medaile 2. stupně. Dále hovořil o připravovaném jednání 
Zemědělského výboru PS a Ministerstva zahraničí se zástupci Parlamentu ČLR, za účasti 
SmHK, 16.06.2019. Jedním z témat bude případný odkup českého dřeva nebo možná spolupráce 
v souvislosti s hradeckým letištěm a okolní dopravní infrastrukturou. 
 
Diskuse: MUDr. Mašek, Ing. Kubát, p. Podal, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Zapletal, Ing. 
Sobotka 
 
V diskusi zazněla obava o zajištění bezpečnosti letiště, pokud by v něm měla Čína podíl, 
zmíněno cvičení čínských leteckých záchranářů pro zimní olympijské hry, zmíněn systém 
zalesňování v Číně.  
 
Ing. Sobotka sdělil, že se vláda rozhodla pokračovat na dalších 25 nádržích, mezi nimi je i vodní 
nádrž Pěčín. 
 
 
K bodu 8 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 17.15 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 26.08.2019. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


